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El vicepresident del grup parla-
mentari mixt i conseller general 
de Socialdemocràcia i Progrés 
(SDP), Víctor Naudi, va com-
parèixer per exposar els motius 
que l’han portat a abandonar la 
comissió especial de Vigilància 
i Prevenció de Risc per a l’Es-
tabilitat Financera, coneguda 
col·loquialment com a comissió 
BPA. Naudi justifica l’adéu a la 
comissió “vista la seva ineficàcia 
per arribar a conclusions” de tot 
allò que ha succeït en l’afer BPA.

El conseller general ja estava 
molt disconforme amb la mane-
ra com anaven evolucionant els 

resultats de la comissió, però la 
gota que va fer vessar el got va 
ser la carta enviada pel cap de la 
Unitat d’Intel·ligència Financera 
(Uifand), Carles Fiñana, en què 
exposava que no podia respon-
dre a la informació sol·licitada 
per la comissió (se li va haver de 
fer un requeriment perquè la fes 

arribar) al·legant motius de con-
fidencialitat. Per Naudi, aquesta 
carta “és inacceptable i és una 
mofa a la institució del Consell 
General”. A més, el conseller 
d’SDP no només està molest pel 
contingut de la carta sinó per les 
formes mantingudes per Demò-
crates per Andorra. En aquest 

sentit, Naudi assegura que “la 
carta estava recolzada i avalada 
pel Govern” i “el més preocu-
pant és que el mateix president 
de la comissió especial (Ladis-
lau Baró) ens digués que havíem 
de tenir paciència”. El conseller 

d’SDP també qüestiona el paper 
del síndic general, Vicenç Mateu: 
“Amb el retard en la resposta de 
la Uifand el síndic hauria d’haver 
dit alguna cosa.”
E. G.// Andorra la Vella
@mes_andorra 

El conseller general Víctor Naudi, a la seu d’SDP.
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SDP abandona la comissió de 
BPA “vista la seva ineficàcia”

CONSELL GENERAL

El PS vol saber per què la resolució 
de l’afer BPA s’allargarà fins al gener

Els consellers generals del Par-
tit Socialdemòcrata (PS) han 
presentat cinc preguntes que el 
Govern haurà de respondre de 
forma oral en la propera sessió 
de control, prevista per al dijous 
22 d’octubre. En una de les qües-
tions, el parlamentari i president 
del grup mixt, Pere López, vol 
que des de l’executiu s’expliquin 
els motius pels quals es va acon-
sellar a la bancada demòcrata 
no donar suport a la proposta 
d’acord sobre el salari mínim que 
havia presentat el PS en el debat 
d’orientació política de la setma-
na passada.

Segons va explicar ahir el PS 
en un comunicat, en les negoci-
acions per mirar d’arribar a una 
transacció del text que permetés 
el vot favorable de DA, “els con-
sellers de la formació taronja van 
esgrimir les recomanacions do-
nades des del Govern per no tan-
car cap pacte”. Així, la proposta va 
ser refusada pel ple.

Davant d’aquesta situació, 
López pregunta a l’executiu “qui-
nes són les raons per les quals no 
es pot donar compliment al que 
s’estableix en la Carta Social Eu-
ropea”. A més, el conseller recor-
da que el salari mínim és també 
una variant clau a l’hora de calcu-
lar l’import de diverses prestaci-
ons socials i, per tant, “els afectats 
per aquesta negativa no només 
són els treballadors sinó també 
molts pensionistes que queden 
condemnats a seguir percebent 
un nivell d’ingressos inferiors als 

que garanteixen una vida digna”. 
A la vegada, el mateix López tor-
narà a portar el cas BPA a la sessió 
plenària de la cambra legislativa. 
En concret, el conseller socialde-
mòcrata demana al cap de Go-
vern “pels motius que li van fer 
dir, durant el debat d’orientació 
política, que la data probable per 
a la resolució de l’afer s’allargaria 
fins cap al mes de gener”.

El PS ha presentat tres pregun-
tes més. En una es qüestiona al 
Govern si els ciutadans tenen la 
possibilitat d’obtenir de la CASS 
una simulació amb el càlcul de 
la prestació de jubilació. En una 
altra es demana a l’executiu si, 
vist que l’actual llei d’aigües té 
trenta anys d’antiguitat, es plan-
teja tramitar-ne una de nova per 
“vetllar per la utilització racional 
d’aquest recurs natural” i “clarifi-
car i regular les condicions d’uti-
lització d’aquest bé comú”. Per 
últim, també s’interroga el gabi-
net sobre les mesures engegades 
per millorar el pèssim estat de la 
gespa artificial de l’Estadi Nacio-
nal, criticat tant pel món del rug-
bi i del futbol com per la mateixa 
UEFA.

11 PREGUNTES DELS LIBERALS
Per la seva banda, els consellers 
generals del grup parlamentari 
liberal han presentat fins a onze 
preguntes per a l’esmentada ses-
sió de control a l’executiu. Així, 
d’una banda destaca la pregunta 
presentada pel conseller Jordi 
Gallardo referent a la política 

retributiva del SAAS. I és que 
després de rebre la informació 
sobre la política de retribucions 
del centre hospitalari (els sis co-
mandaments del SAAS cobren 
en conjunt 44.201,54 euros al 
mes), i tenint en compte “que la 
resposta no inclou la part no fixa 
del salari”, Gallardo demana a 
l’executiu que li especifiqui totes 
les retribucions del 2015 en con-
ceptes com ara les permanències, 
primes i especialitats, guàrdies, 
compensació de treball suple-
mentari i primes, complement de 
desenvolupament professional i 
increments de remuneració del 
personal fix. 

Igualment, també destaquen 
les preguntes plantejades pels 
consellers Joan Carles Camp i 
Carles Naudi. El primer demana 

explicacions al Govern sobre “la 
tendència a la reducció de la re-
captació de l’impost del tabac des 
del 2012 fins a l’actualitat”. Per la 
seva banda, Naudi interpel·la el 
Govern sobre l’acord per portar 
des de l’Arieja una nova autopista 
d’entrada de dades que hauria de 
rebaixar els costos de connexió 
per als usuaris de la fibra. 

El possible ús futur de l’edi-
fici de Sud Ràdio, el cost de la 
reconversió del CIAM en sala 
d’exposicions, el programa de be-
ques ARA i l’emissió d’euros an-
dorrans són algunes de les altres 
preguntes presentades pels libe-
rals. En la sessió del 22 d’octubre 
també es designarà els membres 
del Tribunal de Comptes.
Enric Guinart// Andorra la Vella
@mes_andorra 

// Socialdemòcrates i LdA presenten 16 preguntes per a la sessió del 22 d’octubre

Els consellers generals del PS.
  // J. G.

De Beal a 
Pimienta
El Butlletí del Consell General 
va fer pública ahir la resposta 
del Govern a la pregunta amb 
resposta escrita, presentada 
pel conseller del grup libe-
ral Ferran Costa, relativa a la 
contractació d’un cap d’estu-
dis per a l’Escola de Formació 
de Professions Esportives i 
de Muntanya (Efpem). En 
la resposta, el ministre Èric 
Jover exposa que “els criteris 
tècnics i pedagògics que justi-
fiquen la cobertura de la plaça 
amb una nova persona són els 
mateixos que van motivar la 
creació del lloc de treball de 
cap d’estudis de l’Efpem l’any 
1997”, plaça que va quedar 
vacant el 2009 “arran de la 
dimissió del director i el con-
següent nomenament del fins 
aleshores cap d’estudis”. Jover 
exposa que es va proposar la 
plaça de cap d’estudis a Jor-
di Beal i no es va publicar al 
BOPA perquè “no és una enti-
tat sotmesa a la Llei de funció 
pública”. El ministre també 
explica que només deu dies 
després del nomenament de 
Beal, aquest “va presentar una 
demanda d’excedència amb 
reserva de plaça”. Aleshores 
es va optar per cobrir la plaça 
amb una comissió de serveis 
de Marc Pimienta per una du-
rada de tres anys.

D’altra banda, també a una 
pregunta de Costa, el Govern 
reconeix que no disposa de 
les dades de la repercussió 
econòmica que han suposat 
les 29 estades al Centre de 
Tecnificació d’Ordino.
E. G. // Andorra la Vella
@mes_andorra 

Deixem la comissió 
especial vista la seva 
ineficàcia per arribar a 
conclusions

La carta de la Uifand és 
una mofa al Consell i el 
síndic hauria d’haver 
dit alguna cosa

Víctor Naudi


